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SVODKA UDÁLOSTÍ 

3. 2. – 9. 2. 2024 

 
1. R-Prohráli a nejsou schopni to vydýchat... Senátorka Kovářová k Istanbulu              

ČR  
 
3.2.2022 Ratifikace Istanbulské úmluvy je u konce – a pozice České republiky k ní je odmítavá. „Tak 
prostě a jednoduše funguje demokracie,“ řekla k hlasování o ratifikaci Úmluvy Rady Evropy nezávislá 
senátorka, bývalá ministryně spravedlnosti a advokátka se specializací na rodinnou problematiku 
Daniela Kovářová. Dění po neschválení ratifikace však s demokracií podle Kovářové nemá nic 
společného. Senát Parlamentu ČR 24. ledna těsnou většinou neschválil Úmluvu Rady Evropy o prevenci 
a potírání násilí na ženách a domácího násilí, takzvanou Istanbulskou úmluvu. Pro souhlas s její 
ratifikací bylo 34 z 71 přítomných senátorů. Ač tedy Česká republika Istanbulskou úmluvu podepsala – 
a to už 12. května 2016 – její ratifikace neproběhla. Podle všech ústavních a parlamentních zvyklostí je 
tím proces ratifikace ukončen a pozice České republiky k Úmluvě je podle právničky a bývalé 
ministryně spravedlnosti ČR ve Fischerově vládě Daniely Kovářové odmítavá, jak napsala ve svém 
komentáři pro deník To. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Prohrali-a-nejsou-schopni-to-vydychat-
Senatorka-Kovarova-k-Istanbulu-750166 
 
 

2. R-Babiš o nákupu stíhaček. Zmínil možnost odstoupení od smlouvy                          ČR  
 
3.2.2024 Bývalý premiér a předseda hnutí ANO Andrej Babiš pro deník Právo uvedl, že pokud americký 
výrobce Lockheed Martin nedodá Česku objednané stíhačky F-35 v domluveném termínu, hnutí ANO, 
v případě, že bude v zemi vládnout, od smlouvy odstoupí. Reagoval tak na armádní nákup za 150 miliard 
korun, který v tomto týdnu podepsali ministryně obrany Jana Černochová (ODS) a americký velvyslanec 
v Česku Bijan Sabet. „Výrobce Lockheed neplní dodávky objednaných F-35 pro americkou armádu už 
druhým rokem. Nevím, jestli můžeme od dohody odstoupit, když se nebude plnit. Ta letadla 
nepotřebujeme, nesoutěžila se. Ustoupíme od F-35, pokud se opozdí,“ řekl Právu šéf opozičního 
parlamentního hnutí ANO Andrej Babiš. První americké stíhačky mají do Česka podle informací dorazit 
v roce 2031, všechny pak do roku 2035. Celkem objednaných jich je čtyřiadvacet.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Babis-o-nakupu-stihacek-Zminil-moznost-
odstoupeni-od-smlouvy-750159 
 
 

3. R-Česká vláda vyzvala EU k tomu, aby nakoupila další munici, konkrétně 
dělostřelecké granáty pro Ukrajinu, v mimoevropských zemích…                                                                       
ČR 

 
3.2.2024 Miliony tečou do igelitek bez většího povšimnutí kohokoliv z vlády a policie i u nás. Zkrátka 
český daňový poplatník platí, česká vláda pošle té ukrajinské, ta zase dál nějaké firmě, a ta zase další 
firmě, a nakonec si to někdo odnese v taškách domů, a to je jen jeden případ z mnoha, a místní 
ukrofanatici se klepou po rameni, jak bojují proti Rusku. Připomeňme, že tohle nám říká premiér, který 
sám měl účet a nepřiznaný milion korun v mafiánské záložně, ze které někdo vytuneloval a ukradl 14 
milionů eur, které právě na nákup munice poslala ukrajinská vláda. Ta je poslala slovenské firmě 
Sevotech a ta zase chorvatské zbrojařské WDG. Ta za ně ovšem granáty nekoupila, leč je fikaně poslala 
do Čech do neznámé kampeličky, které jednatelem je její bývalý společník Kamil Bahbouh. Asi 
náhoda….  
https://web.litterate.cz/ceska-vlada-vyzvala-eu-k-tomu-aby-nakoupila-dalsi-munici-konkretne-
delostrelecke-granaty-pro-ukrajinu-v-mimoevropskych-zemich/ 
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4. R-Horor ve studni: Jak to bylo doopravdy a jak skončil mladý Brůna z majora 
Zemana…                                                                                                                 ČR  

 
4.2.2024 Je mrazivá noc z pondělí na úterý 13. února 1968 a hasiči z Radotína přijímají hlášení o požáru 
domu v chatové kolonii u Vonoklas poblíž Prahy. Když přijedou na místo, první patro už je v plamenech. 
Zamčenou vstupní bránu se železnými závorami i dveře do domu musejí vyrazit. A uvnitř nacházejí 
scénu jak z hororového filmu. Uprostřed požářiště v prvním patře leží zuhelnatělá mrtvola 
třiapadesátileté Marie Jelínkové, ruce ohořelé až k loktům. Torzo identifikoval patolog podle zubní 
korunky. Neuhořela zaživa: zadusila se masivně vdechovanou krví, svědčící o několika silných úderech 
zepředu do obličeje. Také vzadu prorazila lebku rána tupým předmětem. Utonulé tělo jejího manžela, 
sedmapadesátiletého Stanislava Jelínka, plavalo ve studni na zahradě. Smrt si pojistil několika 
hlubokými řezy do tepny na levém zápěstí. Hororový dojem dotvářely stromky posekané tak, jako by 
nic nemělo přežít. 
https://www.novinky.cz/clanek/historie-horor-ve-studni-jak-to-bylo-doopravdy-a-jak-skoncil-
mlady-bruna-z-majora-zemana-40456974 
 
 

5. R-Slováci mají psychotesty u zbraní už 13 let, v Česku nejsou kapacity      ČR/SR  
 
3.2.2024 Prosincová střelba na filozofické fakultě v Praze rozvířila i debatu o povinných psychotestech 
pro žadatele o zbrojní průkaz. Zatímco Slovensko zavedlo několikahodinové placené testy už před 
třinácti roky a nyní tam úřady zvažují další zpřísnění zákona, v Česku se o nich zatím jen diskutuje. 
Prosadit by je chtěl ministr vnitra Vít Rakušan (STAN). Povinnost projít vyšetřením klinického 
psychologa mají slovenští žadatelé o zbrojní průkaz oproti těm českým navíc.  „Tato povinnost přibyla 
do naší legislativy v březnu roku 2011 v důsledku tragické události v Bratislavě-Děvínské Nové Vsi 
z roku 2010,“ popsal mluvčí slovenského ministerstva vnitra Matej Neumann. Na předměstí Bratislavy 
tehdy střelec zabil sedm lidí, dalších patnáct postřelil, a nakonec spáchal sebevraždu.  Opatření by se 
mohla na Slovensku ještě dál zpřísnit v souvislosti s předvánoční střelbou v Praze, při níž přišlo o život 
14 lidí. „Nevylučujeme, že se změny mohou dotknout i zpřísnění způsobu, jakým se nabývají střelné 
zbraně a střelivo,“ řekl Neumann. 
https://www.novinky.cz/clanek/domaci-slovaci-maji-psychotesty-u-zbrani-uz-13-let-v-cesku-
nejsou-kapacity-40459221 
 
 

6. R-Evropské pokrytectví nás vyjde draho                                                                  ČR 
 
4.2.2024 Na energetickém trhu po dvou krizových letech sledujeme pokles cen. To může být příznivou 
zprávou, záleží ale, jak se na to díváme. Na začátku loňského roku nakupovali dodavatelé elektřinu 
pro odběratele zhruba za 180 eur za jednu MWh, celoroční průměr činil 140 eur. Nyní nakupují za ceny 
nižší než 100 eur, spotová cena je pro zajímavost přibližně na 55 eurech. Žádné větší výkyvy 
se neočekávají. Ceny u plynu klesly dokonce ještě víc, proti loňsku o polovinu, a drží se na trhu pod 40 
eury za 1 MWh. Zůstaňme ale u elektřiny. To, že klesá cena silové elektřiny na trhu, neznamená, že cena 
výrazně klesá i pro konečné odběratele. Těm ji totiž stát prostřednictví Energetického regulačního úřadu 
zdražuje tím, že výrazně roste cena regulované složky. V té se promítají náklady na provoz sítě a také 
příspěvek na podporu zelených zdrojů. To se tedy týká těch, kdo energii odebírají. Podívejme se však 
na situaci z pohledu výrobců elektřiny. I loni v létě docházelo k tomu, že ceny elektřiny na denních 
trzích padaly do záporu. Proč? Hodně svítilo slunce a foukal vítr, solární a větrné elektrárny proto hodně 
vyrobily. Každý zdroj je schopný vyrobit elektřinu za konkrétní cenu a tzv. merit order určuje, které 
zdroje budou v provozu a které ne, podle toho, jaká je poptávka. 
https://echo24.cz/a/Hc6ze/tydenik-echo-energetika-evropske-pokrytectvi-nas-vyjde-draho 
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7. R-Na co všechno lze být pyšný                                                                                     ČR  
 
5.2.2024 Jan Keller dnes polemizuje s tím, zda je skutečně důvod proto, aby Česko a jeho ministr vnitra 
byli pyšní na migrační pakt. V průběhu besed, které kolegiálně s mojí rubrikou nazval „Bez cenzury“, 
obhajuje ministr vnitra mimo jiné svůj podpis pod takzvaným migračním paktem. Podle svých vlastních 
slov je Vít Rakušan na tento dokument hrdý, neboť se ve významné míře osobně zasadil o prosazení 
jeho konečné podoby. Prosazení migračního paktu považuje za jakousi evropskou maturitu České 
republiky a opakovaně zdůrazňuje, že je na dokument „bez přehánění pyšný“. Co přináší zmíněná 
smlouva? Slibovaná nová evropská politika ve věci migrace počítá s lepší ochranou vnější hranice EU, 
se zpřísněním kontroly, zda příchozí má nárok požádat v EU o azyl, a se zrychlením návratů těch, kdo 
nárok na azyl nemají. Vybízí také ke spolupráci se státy mimo EU, z nichž lidé do Evropy proudí. Možná 
to pana ministra překvapí, ale tyto převratné inovace zavádějí evropské instituce už bezmála dvacet let. 
Vezměme si například prohlášení Evropské rady z 13. prosince 2005. Pojednává se v něm o nutnosti 
posílit ochranu vnějších hranic EU a vybízí se k poskytnutí dostatečných prostředků na ostrahu. 
https://casopisargument.cz/?p=55353 
 
 

8. R-Koaliční poprask kolem eura. Nechceme kvůli STAN dopadnout jako na 
Slovensku, zní z TOP 09                                                                                                                      ČR  

 
5.2.2024 Krok ministra pro evropské záležitosti Martina Dvořáka (STAN), který se rozhodl jmenovat 
ekonoma Petra Zahradníka svým zmocněncem pro otázky eura, dělí vládní pětikoalici. Dvořák tak prý 
učinil bez předchozího informování vládních kolegů. Lidovci i Piráti sice jsou pro zřízení postu, ale na 
vládní úrovni a po předchozím dohodovacím řízení. To následně v reakci premiér Petr Fiala (ODS) 
svolal. „Ministr Dvořák obsadil pozici svého poradce pro přijetí eura, nikoli však pozici vládního 
zmocněnce,“ napsal v pondělí na síti X vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí a předseda lidovců 
Marian Jurečka. „Tento krok byl bez jakékoli komunikace v koalici. Jako lidovci tedy podporujeme 
dohodovací řízení, ale především hledání společného racionálního postupu na úrovni celé vlády,“ dodal 
Jurečka. Jurečkovu žádost následně vyslyšel premiér Petr Fiala (ODS) a dohodovací řízení svolal. „Pan 
předseda vlády už svolal na základě žádosti jedné z koaličních stran v reakci na jednostranný krok 
ministra Dvořáka koaliční ‚dohodovací a smírčí jednání‘. Předmětem bude mimo jiné související debata 
o kompetencích a také potřebě udržet společnou koaliční pozici v klíčových politických tématech,“ 
sdělila Novinkám mluvčí vlády Lucie Ješátková. 
https://www.novinky.cz/clanek/domaci-novy-zmocnenec-pro-euro-rozdeluje-vladni-koalici-
40459678 

9. R- „Podrazák!“ Rakušan vyučoval pražské politiky, jak mluvit s lidmi. Narazil. A 
průšvih nakonec                                                                                                                         ČR  

5.2.2024 Ministr vnitra a předseda hnutí STAN Vít Rakušan hodlá pokračovat ve svých výjezdech do 
„opomíjených regionů,“ kde probíhají jeho Debaty bez cenzury. Pro politiky z Prahy je to prý velmi 
poučné a potřebné, aby dokázali pochopit problémy českých občanů. Z pokračování Rakušanových 
debat ale rozhodně nemají radost ve vládní koalici a bojí se nových kauz, jako byla ta se zestátněním 
ČEZ. Právě to lidé Rakušanovi nejvíce připomínají s tím, že STAN podráží své koaliční kolegy. Rakušan 
na síti X uvedl, že jeho Debaty bez cenzury budou pokračovat i přes kritiku, která akce provází. „Množí 
se tu lehce šokované pohledy na to, jak ty diskuse probíhají. Ano, jsou někdy ukřičené. Ano, i vulgární. 
Ne, není to jejich smyslem ani mým cílem. Jsou prostě takové, jaké jsou. Bez cenzury, tak, jak jsem to 
sliboval. Nejezdím se do regionů povyšovat nad lidi. Kdo na nich byl, ví, že ta debata může lidi na 
opačných březích naopak sbližovat, i když často až po skončení oficiální části. Z výkřiků ‚skončíš ve 
vazbě‘ je nakonec někdy užitečná zpětná vazba,“ tvrdí Rakušan, že cílem jeho akcí není vyhrocená a 
vulgární debata, ale takové debaty s nespokojenými občany prostě někdy být můžou. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Podrazak-Rakusan-vyucoval-prazske-politiky-
jak-mluvit-s-lidmi-Narazil-A-prusvih-nakonec-750245 
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10. R-Poslanec NR SR Pavel Ľupták: S digitálním eurem skončí naše svoboda!   SR  

6.2.2024 Diskuse na paletě s poslancem NR SR Pavlem Ľuptákem. Na úvod prozradil, že ačkoli 
začátkem 90. let už byl členem KDH a SKDH, nepředpokládal, že po třech desetiletích se do politiky 
vrátí jako člen zákonodárného sboru. Když se díky svým videím, ve kterých se věnoval fungování 
mezinárodního finančního systému, stal veřejně známým, dostal nabídku od několika politických 
subjektů, aby kandidoval ve volbách – nakonec si vybral Národní koalici. Jak dodal, má pronárodní 
výchovu, jeho otec pracoval pro Matici slovenskou. Přestože je vystudovaným strojním inženýrem, po 
revoluci v roce 1989 byl ekonomickým náměstkem ve dvou firmách a působil také v řídících orgánech 
dalších společností, takže podle vlastních slov měl k oblasti podnikové ekonomie blízko. Přednášky a 
videa o monetárním systému však začal zveřejňovat až poté, co v roce 2008 po nástupu finanční krize 
přišel o velkou sumu peněz. Negativní osobní zkušenost ho motivovala k tomu, aby se o tuto sféru začal 
zajímat a studovat ji. Veřejnými vystoupeními chtěl varovat jiné, aby se ve světě financí chovali 
uvážlivě.  
https://cz24.news/poslanec-nr-sr-pavel-luptak-s-digitalnym-eurom-sa-skonci-nasa-sloboda-
video-sk-33-min/ 
 

11. R- „Naši kluci“ versus Šutaj Eštok: Krajský soud potvrdil, že resort vnitra 
postupuje v souladu se zákonem!                                                                                               SR  

 
6.2.2024 Resort zákon dodržuje. Krajský soud v Bratislavě jako odvolací soud usnesením ze dne 25. 
ledna 2024 potvrdil usnesení Městského soudu Bratislava IV., kterým byl návrh na nařízení 
neodkladného opatření v právní věci žalobce pplk. Róbert Magula proti žalovanému: Ministerstvo vnitra 
Slovenské republiky zamítnut. Krajský soud v Bratislavě se také ztotožnil s argumentací ministra vnitra 
SR, který jednoznačně a celou dobu zastává právní názor, „že postup podle § 46 ods. 1 písm. b) zákona 
73/1998 Sb. nemá žádnou příčinnou souvislost s oznámením žalobce podle zákona o ochraně 
oznamovatelů.“ Jak z usnesení KS v BA výslovně vyplývá, povinností ministra vnitra SR bylo 
postupovat podle § 46 ods. 1 písm. b) zákona 73/1998 Z. z. Vzhledem ke vznesení obvinění vůči 
vyšetřovateli. „Krajský soud v Bratislavě také konstatoval, že zákonnost personálního rozkazu nelze 
řešit v civilním sporném řízení. Protože by šlo o nepřípustný zásah do výkonu pravomoci orgánů 
výkonné moci s poukazem na závěry vyplývající z nálezu Ústavního soudu ČR ze dne 30.01.2020 sp.zn. 
II. ÚS 145/2019.“ 
https://ereport.sk/rezort-zakon-dodrziava/ 
 

12. R-Tragikomická krize v rámci pětikoalice…                                                       ČR  
 
6.2.2024 Dnešní statistické údaje vydané Českým statistickým úřadem (ČSÚ) říkají, že český průmysl 
v loňském roce meziročně poklesl o 0,4 %. A české stavebnictví se propadlo oproti roku 2022 o 2,6 %. 
Je to smutné představení a vláda vůbec neví, co má dělat. A v tuto chvíli se pochopitelně objevují 
v nesourodé koalici, jejímž jediným spojovacím jmenovatelem byla a je nenávist k Andreji Babišovi, 
problémy a hádanice. Prostě pravice zakrývá svou bezprogramovost nenávistí vždy k nějaké konkrétní 
osobě, která je, podle ní a spřízněných medií, jakýmsi vyvrhelem lidstva, jenž chce zničit úžasnou 
demokracii, kterou jsme vybudovali (pardon, kterou vybudovaly pravicové vlády) a zničit také skvěle 
se rozvíjející české hospodářství. Zatím ale všechny pravicové vlády, počínaje tou Klausovou, přes 
Nečasovu a předtím Topolánkovu a nyní Fialovu, končí v hospodářském poklesu a ve velkých 
problémech. Vedle toho se samozřejmě objevují ještě nejrůznější kauzy, které jen vlastně umožňují 
médiím, aby zakrývaly pravý stav věcí. Pravice prostě nemá ani střednědobou a už vůbec ne 
dlouhodobou představu o tom, kudy a kam chce zemi vést. Je to možná proto, abych parafrázoval slova 
někdejšího premiéra za ODS, Topolánka, že „kdybychom řekli lidem pravdu, nikdo by nás nevolil“. Ale 
je to podle mého názoru pravda jen z části. Prostě oni opravdu nevědí, kam stát směřovat. 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/domaci-politika/tragikomicka-krize-v-ramci-petikoalice 
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13. R-Americký velvyslanec: „Chtěl bych Česko pochválit“. Za letadla i Ukrajinu        
ČR 

 
6.2.2024 Česká republika podepsala nákup amerických letounů F-35 za 150 miliard korun. Nákup 
stíhaček koncem ledna stvrdili svým podpisem ministryně obrany Jana Černochová (ODS) a americký 
velvyslanec Bijan Sabet. Ten za tento krok Česko ocenil, v rozhovoru pro Aktuálně.cz hovoří o 
historickém okamžiku a nejlepší volbě. „Je to historický okamžik. Česká vláda strávila značné množství 
času studiem potřeb těchto letadel a společně jsme dospěli k tomu, že je to ta nejlepší volba. F-35 je 
nejlepší pokročilý stíhací letoun, díky kterému jsou naše země silnější, a to včetně celého NATO. Z 
obranného hlediska to je velmi důležitý krok, obzvlášť v dnešní době,“ uvedl Sabet v rozhovoru pro 
Aktuálně.cz na dotaz, jak nákup letounu ovlivní česko-americké vztahy. Českou vládu pochválil také za 
to, že vztah se Spojenými státy upevňuje. „Velmi mě těší, když slyším, jak Česko a česká vláda všude 
říká, že náš vztah nikdy nebyl pevnější, a já s tím naprosto souhlasím,“ uvedl potěšeně. Věří, že se na 
tom nic nezmění, ani pokud se příštím americkým prezidentem opět stane Donald Trump. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Americky-velvyslanec-Chtel-bych-Cesko-
pochvalit-Za-letadla-i-Ukrajinu-750315 
 

14. R-Zatím hnůj, pak prý i fekál. „Traktory“ se dohodly na Prahu. Nejen jeden 
výjezd   ČR  

 
7.2.2024 Tak už předestřel chystanou akci zemědělců plánovanou na 19. února poslední jmenovaný, 
jinak bloger s přezdívkou Vidlák. ParlamentnímListům.cz přiblížil další detaily akce a upozornil, že 
zemědělci rozhodně nejsou nepřáteli občanů. Nastínil však také, že protestující budou na vládních 
krocích, vyplývajících z jejich požadavků, trvat i po 19. únoru. „Nenastanou-li, předvedou, co dovede 
dvacetitunová vlečka s hnojem. Případně, co dovede fekál s nově repasovanou vývěvou. Předpokládám, 
že nějaká demonstrativní kupka hnoje přijde na řadu už toho devatenáctého, aby zemědělci ukázali, že 
to skutečně myslí vážně,“ uvedl. Tak tedy, jsem zavalen e-maily od čtenářů, ať jim řekneme, jak je to s 
těmi plánovanými protesty zemědělců. Tak tedy: budou, nebudou? Pokud ano, kdo to zaštítí? Kolik jich 
vyjede?  Účastnil jsem se včera koordinační schůzky a bylo tam zemědělců na 500 traktorů. Což je 
kolona minimálně deset kilometrů dlouhá. Zemědělský protest je kolektivní, takže si tam definitivně 
odsouhlasili datum, plán akce i požadavky a zvolili si tři mluvčí. Zdeňka Jandejska, Otakara Březinu a 
moji maličkost. Pokud by nějaký mainstreamový intervjuk chtěl o protestech něco vědět, může se zeptat 
nás. Dnes v 18.00 budou spuštěny webové stránky www.myzemedelci.cz a vydán oficiální plakát i s 
požadavky.   
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zatim-hnuj-pak-pry-i-fekal-Traktory-se-
dohodly-na-Prahu-Nejen-jeden-vyjezd-750316 
 

15. R-Pětikoalice se chystá ukrást příští volby do Poslanecké sněmovny!                      ČR  
 
7.2.2024 Jana Turoňová a Tomáš Doležal míní, že současné vládní pokusy o zavedení korespondenční 
volby otevírá cestu k volebním manipulacím. Jaké jsou jejich argumenty? Pětikoalice našla další způsob, 
jak udeřit proti demokracii. Koncem ledna prošel do druhého čtení poslanecký návrh na zavedení 
korespondenční volby pro české občany žijící v zahraničí. Otevírá cestu k manipulacím a falšování 
volebních výsledků. Podle Ústavy České republiky se volby do Poslanecké sněmovny konají tajným 
hlasováním na základě všeobecného, rovného a přímého volebního práva. Součástí této hodnotové 
koncepce je i svoboda občana učinit volbu podle vlastního přesvědčení, bez jakýchkoli manipulací a bez 
nátlaku okolí. Pokud do našeho právního řádu včleníme korespondenční volbu, stanou se tyto ústavní 
principy jen prázdnou floskulí. A to z několika důvodů. Každý český občan žijící v zahraničí, který 
požádá po případném schválení korespondenční volby příslušné velvyslanectví o zaslání volebních 
dokumentů, jejichž součástí je doručovací obálka, úřední obálka, identifikační lístek, volební lístek 
a případně voličský průkaz, ztrácí svoji anonymitu. Takový občan si již nikdy nemůže být jistý, že jeho 
volba nebude ztotožněna s jeho jménem uvedeným na identifikačním lístku.  
https://casopisargument.cz/?p=55409 
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16. R-Na pohotovost? Tak za poplatek 500 korun! Lékaři mají dost „zneužívačů“…   
ČR  

 
8.2.2024 Pacienti často využívají pohotovost například ve chvíli, kdy nemají svého praktického lékaře, 
nebo jako sanitku s taxislužbou. Potvrzuje to například primář urgentního příjmu Krajské nemocnice 
Tomáše Bati ve Zlíně Michal Pisár, jenž uvádí, že v posledních letech přibývá například pacientů, kteří 
nemají praktického lékaře, a je tak pro ně nejjednodušší přijít na urgent, kde se nemusejí registrovat.  Ve 
zlínské krajské nemocnici například s banalitami přichází zhruba dvacet procent ze všech příchozích. 
Lékaři tak dost často slýchávají, že šel někdo náhodou kolem, tak se zastavil, nebo že se někteří lidé v 
noci přijedou zeptat na funkčnost antibiotik.  Lékaři se pak domnívají, že v případě navýšení příspěvku 
by si lidé rozmysleli, zda by mířili na pohotovost například s třískou či s klíštětem. S částkou kolem 500 
korun souhlasí kromě zlínské nemocnice i brněnská fakultní nemocnice. „Pokud by to mělo odradit 
zneužívače pohotovostní služby, tak částka 500 korun by mohla být dostačující,“ uvedla mluvčí Pavlína 
Hořicová. Mluvčí Všeobecné fakultní nemocnice v Praze Marie Heřmánková skutečnost, že by zavedení 
poplatku pomohlo tomu, aby pacient vyhledal nejprve praktika a až poté zamířil na specializované 
pracoviště či urgentní příjem, rovněž nevylučuje. Proti zvýšení poplatku nemocnice není. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Na-pohotovost-Tak-za-poplatek-500-korun-
Lekari-maji-dost-zneuzivacu-750301 
 
 

17. R-O záludnosti obviněného vyšetřovatele NAKA Pavla Ďurky                              SR  
 
8.2.2024 Pavel Ďurka čelí podezřením, že spolu s kolegy kolem Jana Čurillu manipuluje trestní řízení. 
Více než dva roky je obviněn za to, že s nimi vymýšlel i obvinění na tehdejší šéfku inspekčního týmu 
Oblouk, Dianu Santusovou a další osoby. Také ho stíhají v případě, kdy bývalému příslušníkovi 
zpravodajské služby Františku Böhmovi po obvinění nezajistil zbraně. Toto pochybení se převalilo, až 
když dotyčný pro výčitky svědomí spáchal sebevraždu. Přesto se z Pavla Ďurky za Ódorova režimu stal 
funkcionář policejní inspekce, která vyhledává, objasňuje a vyšetřuje trestnou činnost policistů. Kromě 
toho má také status chráněného oznamovatele v kauze Rozuzlení. Ministr vnitra, Matúš Šutaj Eštok 
(Hlas-SD) po nástupu do funkce Pavla Ďurka dočasně postavil mimo službu. Novinářka Julia 
Mikolášiková, známá pod pseudonymem 'Piraňa', ve svém příspěvku na sociální síti přiblížila pracovní 
metody tohoto policisty. 
https://cz24.news/o-zakernosti-obvineneho-vysetrovatela-naka-pavla-durku/ 
 
 

18. R-Hlína společně s pacientem z Trnavy, Pročkem a Cigánikovou vyvolali v 
parlamentu konflikt, který téměř vyústil do fyzické potyčky mezi Matovičem a 
Blahom.                                                                                                                      SR  

 
8.2.2024 Duševně nemocný člověk, který v době, kdy stál v čele slovenské vlády, terorizoval občany 
skrytou diktaturou, zavíral podniky, nutil lidi k testům, podílel se na pronásledování opozice spolu se 
skupinou lidí pracujících v OČTK, zneužíval trestní právo k boji proti politickým oponentům a rozvracel 
právní stát na Slovensku, pokračuje ve své destruktivní činnosti v parlamentu a s dalšími exponovanými 
představiteli opozice vyvolává neustálé konflikty a napětí. Ve čtvrtek večer se během rozpravy Alojze 
Hlony (SaS) odehrál v jednacím sále Národního shromáždění konflikt mezi opozicí a koalicí. Zejména 
poslanci Hnutí pacientů z Trnavy křičeli na koaliční poslance "Hanba, hanba!". Důvodem bylo, že 
navrhovatel nebyl ve sněmovně přítomen. Domnívali se, že podle jednacího řádu tam měl být. Schůzi 
řídil Ľuboš Blaha (Smer-SSD), který Hlinovi nepřerušil čas, protože předkladatel nebyl během své 
rozpravy v sále. "Tohle není psychiatrická léčebna," řekl Blaha Matovičovi, který přišel rovnou ke své 
židli. 
https://www.infovojna.bz/article/video-hlina-spolocne-s-pacientom-z-trnavy-prockom-a-
ciganikovou-vyvolali-v-parlament-konflikt-ktory-takmer-vyustil-do-fyzickej-potycky-medzi-
matovicom-a-blahom 
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19. R-Je to tady takové prolhaně nemocné. Komentář Štěpána Chába                           ČR  
 
9.2.2024 Děje se toho tolik, že to vezmu hezky jedno po druhém a na konci učiním jedno odvážné 
zvolání, které se nádherně mine účinkem. Hned po zvolání zdůvodním, proč se mine účinkem a co s 
tím. Ministerstvo průmyslu a obchodu ústy svého ministra Síkely slavnostně oznámilo a bylo hrdé na 
to, že jsme se zbavili závislosti na ruském plynu. Loni v listopadu jsme nakupovali 30 procent ruského 
plynu. V prosinci pak 60 procent. Letos v lednu už přes 60 procent. Potvrdily to Seznam Zprávy. Selhání 
non plus ultra. Nemluvě pak o skutečně úsměvných vytáčkách, že plyn je z Ukrajiny, kdy byl uskladněný 
a nelze přesně určit, jestli je to ruský plyn a kolik ho případně je. Jen poznámka k řečenému – na 
Ukrajině, ruský plyn. Nejsou ty dvě země ve válce? Podle slov našich politiků doslova totální válce? V 
poslední době se nám zaskvěla opět ona pirátská digitalizace. Po selhávání eDokladů přišly přihlášky 
na střední školy. V den spuštění selhaly. Neuměly přijímat přílohy. Start se musel odložit o tři dny. Když 
se konečně spustil, zjistilo se, že je plný školáckých hrubek a překlepů. Když se odstranily hrubky a 
překlepy, zjistilo se, že se přihlášky zobrazují duplicitně, že některé školy mají problém systém vůbec 
spustit, neukazují se priority žáka, na kterou školu by chtěl víc. Naprostý debakl. 
https://www.krajskelisty.cz/praha/30567-je-to-tady-takove-prolhane-nemocne-komentar-
stepana-chaba.htm 
 

20. R-Marek Benda: Babiš je pokrytec, Fialu za lži nikdy neodsoudili. Ale proti němu 
byl Havlíček...                                                                                                                  ČR                                                      

 
9.2.2024 Předseda hnutí ANO Andrej Babiš ve čtvrtek v Poslanecké sněmovně označil premiéra Petra 
Fialu za nejprolhanějšího člověka, kterého v politice potkal, a to zejména v souvislosti s nepřiznaným 
milionem korun v Podnikatelské družstevní záložně. Poslanec ODS Marek Benda to považuje za 
neuvěřitelné pokrytectví. „Pan Babiš je čtyřikrát odsouzený za to, že nějaké jeho výroky byly lživé, panu 
Fialovi se toto nestalo ani jednou a Babiš má takovou drzost, že ve Sněmovně nazývá Fialu lhářem,“ 
prohlásil Benda. Podle místopředsedy Sněmovny Karla Havlíčka (ANO) Fiala jako gramotný člověk 
musel vědět, že ukládá peníze do pochybné kampeličky plné kmotrů a podvodníků. Opozice se ve 
čtvrtek pokusila svolat mimořádnou schůzi ve věci podílu premiéra v Podnikatelské družstevní záložně, 
kde měl Petr Fiala mezi lety 2015–2020 uložených 950 tisíc korun. Tyto peníze, které si následně v roce 
2020 vybral na koupi bytu, ale neuvedl v majetkových přiznáních. Za to mu hrozí pokuta 50 tisíc korun. 
Podle opozičních poslanců nejde jen o nepřiznané peníze, ale také o samotnou záložnu, která je plná 
problematických lidí a kmotrů napojených na ODS. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Marek-Benda-Babis-je-pokrytec-Fialu-za-lzi-
nikdy-neodsoudili-Ale-proti-nemu-byl-Havlicek-750455 
 

21. R-Zdechovský se smál Rakušanovi: Ukázalo se, kdo umí PR a kdo politiku...         
ČR 

 
9.2.2024 „Ukázalo se, kdo tady umí dělat skvěle politické PR a kdo umí udělat politiku,“ vzkázal 
europoslanec Tomáš Zdechovský ministru vnitra Vítu Rakušanovi. Na CNN Prima News rozebral jeho 
omyly ohledně migračního paktu i marketingovou kampaň, kterou STAN rozjel. Zástupci členských 
států Evropské unie se ve čtvrtek shodli na konečné podobě migračního balíčku, Češi se při hlasování 
zdrželi, jak to již dříve avizovala česká vláda. Europoslanec Tomáš Zdechovský (KDU-ČSL) se opřel 
do ministr vnitra Víta Rakušana (STAN) za to, že ignoroval jeho upozornění na chyby, které v migračním 
paktu jsou, uvedl v rozhovoru pro CNN Prima NEWS. Neodpustil si zároveň rýpnutí do Rakušana, pro 
jeho kampaň, kterou rozzuřil koalici.  Poslanec Evropského parlamentu hovořil o tom, že na chyby 
v migračním paktu upozorňoval již od samého začátku. „Několikrát jsem proti tomu ostře vystoupil. 
Ministr vnitra Vít Rakušan (STAN) mi potom naštvaně vzkazoval, že jsem dokument nečetl. Tvářil se 
jako borec, který to ví nejlépe. Nakonec se ukázalo, že neví a že tam opravdu ta slabá místa byla,“ řekl 
politik v pořadu 360° na CNN Prima NEWS. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zdechovsky-se-smal-Rakusanovi-Ukazalo-se-
kdo-umi-PR-a-kdo-politiku-750424 
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22. G-USA udeřily na Blízkém východě, útoky se vyhnuly civilistům, dušuje se Bílý 
dům                                                                                                                          USA  

3.2.2024 Páteční americké letecké údery v Iráku a Sýrii mířily na cíle spojené s lednovým útokem na 
americké vojáky v Jordánsku a byly vedené tak, aby se vyhnuly civilním obětem, citují média mluvčího 
Bílého domu pro národní bezpečnost Johna Kirbyho. Podle Pentagonu americká munice zasáhla to, co 
zasáhnout měla. Washington páteční vojenskou operaci označuje za první fázi své odpovědi na smrtelný 
útok proti svým vojákům z minulého týdne. Americká armáda uvedla, že její jednotky údery podnikly 
ve 22:00 SEČ a použily při tom přes 125 kusů naváděné munice, využity byly i bombardéry dlouhého 
doletu, které startovaly z území Spojených států. „Zasažená zařízení zahrnují velitelská a kontrolní 
operační stanoviště, zpravodajská stanoviště, sklady raket, střel a bezpilotních letounů a zařízení 
z logistických a muničních řetězců,“ uvedlo regionální velitelství americké armády CENTCOM. Sýrie, 
Irák i Írán americké údery odsoudily a syrské ministerstvo obrany vyzvalo k ukončení „americké 
okupace“ části syrského území. Teherán označil údery za strategickou americkou chybu, která zvýší 
napětí v regionu. Moskva uvedla, že USA v regionu „zasévají chaos a zkázu“. 
https://denik.to/usa-uderily-na-blizkem-vychode-utoky-se-vyhnuly-civilistum-dusuje-se-bily-
dum/ 

23. G-Svět se už nebojí impéria USA; smrt mainstreamových médií se zrychluje… 
GLOBÁLNÍ SVĚT  

3.2.2024 Zatímco ve světě dochází k rychlému úbytku mainstreamových médií, významně vzrostl počet 
alternativních mediálních platforem, které se více zaměřují na poskytování originálního a podnětného 
obsahu. Odumírání korporátních médií se zrychluje alarmujícím tempem, protože společnosti jako CNN 
Philippines, LA Times a Newsweek snižují počet pracovních míst a ukončují činnost. Také Sports 
Illustrated, jeden z nejpopulárnějších sportovních časopisů v USA, byl nucen ukončit činnost kvůli 
svému neúspěšnému obchodnímu modelu, který do značné míry závisel na předvádění "probuzených" 
modelek v bikinách na titulních stránkách. Důvodem tohoto masivního odklonu od korporátních médií 
je jejich neschopnost poskytovat čtenářům přesné a spolehlivé informace. Místo toho se stala centrem 
šíření lží a propagandy, což vedlo k výrazné ztrátě důvěry jejich čtenářů. K úpadku firemních médií 
přispívá také nástup umělé inteligence, protože společnosti nahrazují lidské autory jazykovými modely, 
které dokáží generovat obsah mnohem rychleji. Tyto jazykové modely poháněné umělou inteligencí 
byly vycvičeny na obsahu "woke" vyškrabaném z internetu, což je činí náchylnými k vytváření článků, 
které odpovídají mainstreamovému narativu levicové politiky a "woke" tématům sociální spravedlnosti. 
Tento přístup však není dlouhodobě udržitelný, protože čtenáři stále častěji vyhledávají alternativní 
mediální zdroje, které nabízejí vyváženější a na realitě založený pohled na aktuální dění. 
https://www.naturalnews.com/2024-01-30-world-is-no-longer-afraid-of-the-us-empire.html 

24. G-To se prostě nemůže podařit                                                                               EU  

3.2.2024 Jedním z plánů elit je s výmluvou na Green Deal a klimatickou katastrofu připravit nás nejen 
o peníze a auta, ale do tohoto zbavení nás majetku patří i nemovitosti. Začalo to zvýšením daní, ale vše 
pokračuje povinným zateplováním bez ohledu na stáří, stav a hodnotu domů, kterých se to týká. Při 
cestách po Evropě (protože té se tato úchylnost má týkat) můžete dosud obdivovat různé architektonické 
styly a skvosty. Každá země má svou typickou architekturu a domečky v Rakousku vypadají rozhodně 
jinak než ty ve Francii. Jde o miliony různých staveb rozličných velikostí, stáří, užitnosti a samozřejmě 
se jejich odlišnost zvýrazňuje i místem, na kterém stojí. A nyní by vše mělo být oblepeno nějakým 
polystyrénem nebo jinou izolací. Vynecháme-li negativní dopady v podobě různých plísní, s nimiž mají 
své zkušenosti ti, kteří již, izolovali“, přičemž tvrdit, že jde pouze o špatně provedenou práci, je 
zavádějící, důsledkem těchto pitomých snah a nařízení by byl zánik jakéhokoliv historického odkazu na 
lokální architekturu.  
https://www.inadhled.live/zajimavosti/to-se-proste-nemuze-podarit/ 
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25. G-Proč může celá Amerika zažít krizi bezdomovců ve stylu San Francisca   USA  

4.2.2024 Krize bezdomovců v Americe vyvrcholí rozhodnutím Nejvyššího soudu již letos na jaře v 
případu Johnson v. Město Grants Pass v Oregonu. Nejvyšší soud by mohl – v závislosti na tom, jak 
rozhodne – prosadit změny v městských vyhláškách a politice vůči bezdomovcům v celé zemi. Toto 
rozhodnutí je pro San Francisco a další města, která čelí právním výzvám ze strany lidí bez domova a 
skupin na obranu jejich práv, jedním z nejočekávanějších za poslední roky. Jádrem případu je žaloba tří 
bezdomovců proti vyhlášce v oregonském městě Grants Pass, která zakazuje bezdomovcům "používat 
deku, polštář nebo kartonovou krabici na ochranu před živly". Odvolací soud USA pro devátý obvod se 
opřel o logiku uplatněnou v rozhodnutí z roku 2018 ve věci Martin v. City of Boise, postavil se na stranu 
žalobců a zablokoval Grants Pass, aby prosazoval své nařízení v případě, že neexistují přístřešky nebo 
jiná zařízení pro bezdomovce. 
https://www.theepochtimes.com/article/why-all-of-america-could-see-a-san-francisco-style-
homeless-crisis-5574858 

26. G-Bizarní satanická tapisérie vystavená na summitu Světového ekonomického 
fóra v Davosu se stala virální                                                                               USA  

4.2.2024 Na nedávném summitu Světového ekonomického fóra (WEF) ve švýcarském Davosu se 
objevilo bizarní a znepokojivé "umělecké" dílo. Nástěnnou malbu nazvanou Walthamstow Tapestry 
vytvořil v roce 2009 Grayson Perry, současný umělec převlékající se za kříž. Je vyobrazena ve stylu 
jeskynních maleb a hieroglyfů a zachycuje životní cestu člověka od narození až po smrt – plnou 
personifikovaných korporací, které na své cestě potkal. Tapiserie začíná narozením dítěte podél řeky 
krve, která nakonec vtéká do čekajících úst ďábla a končí smrtí starého muže. "Vždycky mě zajímala 
pouť, cesta a myšlenka cesty životem," řekl Perry v roce 2012 při návštěvě Victoria Miro Gallery v 
Londýně, když byl dotázán na gobelín. "A pak mě napadlo: Je tohle taková nákupní cesta životem? 
Takové to nablýskané, jaksi nesmyslné putování od jednoho obchodního domu k druhému, které je 
moderním západním konzumem." Podle zápisu o tapiserii její design "připomíná jejího nejslavnějšího 
středověkého předchůdce – tapiserii z Bayeaux". Dílo je také plné zmínek o značkách včetně Coca-Coly, 
aukční síně Sotheby's, energetického nápoje Red Bull, supermarketu Aldi a BBC. 
https://www.naturalnews.com/2024-02-02-bizarre-tapestry-at-wef-summit-goes-viral.html 
 

27. G-Bill Gates investoval miliony do společnosti BioNTech těsně před Covidem   USA  

4.2.2024 Nedávno jsem zjistil něco velmi zvláštního. Věděli jste, že Nadace Billa a Melindy Gatesových 
náhodou investovala do společnosti BioNTech neuvěřitelných 55 MILIONŮ dolarů? Víte, ta společnost, 
která spolupracovala se společností Pfizer na výrobě jejich vakcíny proti kovidům mRNA a která v roce 
2022 vyhnala tržby společnosti Pfizer na rekordních 100 miliard dolarů. No, podíval jsem se na to a 
zjistil jsem něco opravdu velmi zajímavého. Kdy Bill Gates investoval tak velkou sumu peněz? Ukázalo 
se, že to bylo 4. září 2019. Covid byl objeven jen o dva měsíce později, v listopadu 2019 (alespoň jsme 
se o něm dozvěděli poprvé). Ukázalo se, že to bylo pro Billa Gatese velmi výhodné, jeho investice se 
zvýšila desetinásobně! Jen o několik let později mělo původních 55 milionů dolarů hodnotu více než 
550 milionů dolarů. Bill Gates také věnoval BBC přibližně 20 milionů dolarů. Nyní se objevily 
informace, že BBC zkreslila informace o riziku kovidu, aby zvýšila veřejnou podporu uzamčení. Jinými 
slovy, mainstreamová média záměrně uvedla veřejnost v omyl a vyděsila ji, aby podpořila drakonická 
lockdownová opatření, a pravděpodobně také vyděsila lidi, aby se vrhli na zbrusu nové mRNA injekce. 
Vzpomínáte si, jak nám říkali, že nemocnice jsou úplně plné a na TikToku máme všechny tančící sestry? 
Pamatujete, jak byli někteří lidé označeni za "konspirační teoretiky", protože to zpochybňovali? Ukázalo 
se, že takzvaní "konspirační teoretici" měli opět pravdu. Nemocnice nebyly plné. Lhali nám. 
https://www.thegatewaypundit.com/2024/02/peter-sweden-woah-bill-gates-invested-
millions-biontech/ 
 

 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         3.2. – 9.2. 2024                                                    2024-02-2 
 
 

Stránka 10 z 15 
 

28. G-Blízký východ se propadá do chaosu                                      BLÍZKÝ VÝCHOD  

5.2.2024 Bezvýsledné americké a britské útoky na jemenské Húthíje, kteří ohrožují globálně významnou 
námořní cestu Rudým mořem, útoky islamistů na americké vojáky v pouštních základnách v Sýrii a 
Iráku a mohutná americká vzdušná odveta, pokračující apokalypsa v Gaze, přestřelky Izraelců 
s Hizballáhem na libanonské hranici, podivné napětí na hranicích Íránu a Pákistánu, to vše je realita 
dnešních dnů na Blízkém východě. Okolní svět situaci pouze zděšeně registruje, počítá náklady a škody 
a hrozí se eskalace, která jen vypuknout. Nikdo nemá představu, co se zničenou Gazou, nikdo neví, jak 
budou Izraelci a Palestinci moci dále koexistovat, nikdo netuší, k čemu má vést další zvyšování napětí 
ve vztazích USA s Íránem. Případné zatažení Pákistánu do konfrontace s Íránem zatahuje do hry 
odvěkého rivala Pákistánu – Indii. O zájmech Ruska a Číny je zbytečné diskutovat. Mnoha 
pozorovatelům dnešní doba připomíná počátek XX. století, dobu před první světovou válkou, kdy také 
narůstalo napětí mezi velmocemi, propukaly periodické mocenské krize a veřejnost v jednotlivých 
zemích, ukolébaná dlouhým mírovým obdobím, si nedovedla představit válečné hrůzy, ke kterým 
konfrontace velmocí může vést. 
https://www.institutvk.cz/clanky/2596.html 
 

29. G-Sám proti Bruselu?                                                                                                  EU  

5.2.2024 Petr Drulák píše o tom, že EU se stává ekonomickou hrozbou pro členské státy, jak ukázal 
případ Maďarska. Únik důvěrného dokumentu Rady EU do Financial Times naznačuje největší 
bruselský skandál posledních let. V dokumentu se zvažují národohospodářské sabotáže s cílem poškodit 
Maďarsko, pokud nepodpoří většinové přání EU posílat další peníze na Ukrajinu. Událost vzbudila 
patřičnou pozornost a podnítila i řadu výstižných komentářů (Dag Daniš, Daniel Kaiser). Také otevírá 
tři obecnější otázky: čím se liší od běžného bruselského vydírání, kdo je za únik odpovědný a jak se ve 
střední Evropě před něčím takovým bránit. Bohužel není nic neobvyklého na tom, že Brusel vydírá 
členské státy. Umí vycházet vstříc vládám, které sdílejí jeho evropskou ideologii, a naopak dostat pod 
tlak vlády vlastenecké. Dovedně k tomu využívá džungle komplikovaných procedur, kde se leccos může 
zadrhnout nebo naopak urychlit. Už několikrát to pocítily jak vlády ve střední Evropě, tak i na jižním 
křídle. Před měsícem jsme byli svědky zázračného odblokování evropských fondů po Tuskově nástupu 
ve Varšavě. Pokud se dnes někdo diví, proč italská premiérka Meloniová tak radikálně změnila svůj kurz 
s nástupem do funkce, je třeba hledat klíč právě v předchozí zkušenosti italských vlád s Bruselem. 
https://casopisargument.cz/?p=55343 
 
 

30. G-Nová Bidenova politika vůči Ukrajině                                        USA/UKRAJINA  

5.2.2024 Bidenova administrativa chce, aby válka na Ukrajině pokračovala přinejmenším do 
listopadových prezidentských voleb v USA, ale číhá nebezpečí, že to nebude možné, zejména pokud 
Rusko zahájí opravdu velkou ofenzívu. Z tohoto důvodu se objevuje nový plán, který sice není v 
písemné podobě, ale je vidět v politice. Příkladem může být např: Když se ukrajinský prezident 
Volodymyr Zelenskyj rozhodl vyhodit velitele ozbrojených sil Valerije Zálužného, spěchala do Kyjeva 
náměstkyně ministra zahraničí USA pro politické záležitosti Victoria Nulandová, která je přímo 
odpovědná za politiku USA a NATO vůči Ukrajině.  Žádné fotografování s Nulandovou a Zelenským 
se nekoná. Novinářům podávala informace ve stoje venku před narychlo sestaveným stolem, na němž 
bylo několik mikrofonů. Proč Nulandová běžela do Kyjeva? Téměř jistě jí Bílý dům řekl, aby se tam 
okamžitě vydala pro případ, že by se věci v Kyjevě zvrtly. Existovaly zřejmě skutečné obavy, že by 
Zálužný mohl obrátit armádu a použít ji k tažení na Zelenského. Zatím se Zalužnyj k žádnému kroku 
neodhodlal. Stále ještě samozřejmě může, takže se dá předpokládat, že Nulandová byla v Kyjevě spíše 
proto, aby si promluvila se Zalužným než se Zelenským. O žádné schůzce neexistuje veřejný záznam, 
ale zdá se, že jejím úkolem bylo Zalužného uklidnit a nabídnout mu pobídky, aby se choval slušně.  
https://asiatimes.com/2024/02/bidens-emerging-new-ukraine-policy/ 
 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         3.2. – 9.2. 2024                                                    2024-02-2 
 
 

Stránka 11 z 15 
 

31. G-Andrew Korybko: Hrozby EU vůči Maďarsku byly přehnanou reakcí na 
jednoduché požadavky                                                                                           EU/MAĎARSKO                        

6.2.2024 Jeho požadavky z loňského prosince byly rozumné a lidé by jen těžko hledali průměrného 
člověka, který by nesouhlasil s potřebou zajistit odpovědnost a zabránit přesměrování nesouvisejících 
finančních prostředků na jiný účel. Deník Financial Times ve dnech předcházejících summitu EU 
minulý týden uvedl, že blok plánuje sabotovat maďarskou ekonomiku, pokud premiér Orbán neschválí 
financování Ukrajiny v hodnotě 50 miliard eur v příštích čtyřech letech poté, co koncem loňského roku 
bránil související dohodě v této věci. Nakonec souhlasil s tím, že ji povolí výměnou za záruky, že tam 
nebudou přesměrovány blokované prostředky jeho země a že bude zaveden kontrolní mechanismus, 
přičemž druhý z těchto mechanismů nakonec neobsahuje právo veta. To je vlastně vše, co chtěl od 
počátku, což EU odmítla rozšířit během posledního takového summitu v prosinci, ergo proč tehdy bránil 
jejich dohodě. Z tohoto důvodu Orbán na Twitteru oslavoval prohlášením: „Mise splněna. Maďarské 
prostředky neskončí na Ukrajině a na konci prvního a druhého roku máme kontrolní mechanismus. Náš 
postoj k válce na Ukrajině se nemění: potřebujeme příměří a mírové rozhovory.“ Maďarský vůdce 
rovněž upřesnil vzhledem k rozšířeným dezinformacím v médiích o účelu těchto prostředků, že jsou 
oficiálně určeny na pomoc Ukrajině při naplňování jejích civilních rozpočtových potřeb, nikoliv na 
nákup dalšího vojenského vybavení, i když část bude nevyhnutelně odčerpána i na tento účel. 
https://cz24.news/andrew-korybko-hrozby-eu-vuci-madarsku-byly-prehnanou-reakci-na-
jednoduche-pozadavky/ 
 
 

32. G-Zdraví Joea Bidena. Tajná nahrávka udeřila do voleb v USA                        USA  

6.2.2024 Viceprezidentku Kamalu Harrisovou chceme nahradit, ano. Joe Biden „zpomaluje“, čili je na 
něm patrná sešlost věkem. Tak se na tajné nahrávce rozhovořil pracovník Bílého domu Charlie Kraiger. 
Titulárně analytik pro oblast kyberbezpečnosti se nechtěně „vyjádřil“ i ke spekulaci, že by místo 
prezidenta Bidena mohla nakonec nastoupit do boje o funkci prezidenta USA Michelle Obamová, 
manželka někdejšího pána Bílého domu. Joeovi Bidenovi klesají preference. Důvodů se nabízí víc, 
jednak únava z války na Ukrajině, která se nevyvíjí dobře, pak také opětovné rozhoření konfliktů na 
Blízkém východě, k tomu ekonomická krize a pak je tu samozřejmě pokročilý věk Joea Bidena. To vše 
nahrává možnosti, že by následující prezidentské volby mohl vyhrát Donald Trump. Spekuluje se, že by 
tedy místo Bidena měl za demokraty kandidovat někdo jiný. Jenže kdo? Podle komentátorky Cindy 
Adamsové by to mohla být bývalá první dáma. A nikoliv Hillary Clintonová, která svůj souboj 
s Trumpem už prohrála, ale Michelle Obamová. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zdravi-Joea-Bidena-Tajna-nahravka-uderila-do-
voleb-v-USA-750271 

 
33. G-Vypusťte Krakena Carlsona                                                                GLOBÁLNÍ SVĚT  

 
6.2.2024 Slavný americký novinář Tucker Carlson přiletěl do Moskvy už 1. února 2024–a kdy odletí 
zpět do USA, nikdo neví. Dokonce ani sám Tucker Carlson – a to záleží na tom, jak rychle si Vladimir 
Putin najde čas na rozhovor. Nebo možná nebude – ale v každém případě je Carlsonův přílet zajímavý 
z hlediska budoucích vztahů mezi Ruskem a Spojenými státy. Připomínám, že Tucker dlouho pracoval 
v televizním kanálu Fox News a už tehdy byl považován za nejmediálnějšího člověka mezi novináři ve 
Spojených státech. A po začátku SVO začal provádět upřímné nesmysly, které se neshodovaly s obecnou 
agendou amerických médií – v důsledku toho se 21. dubna 2023 cesty kanálu a novináře rozešly. Byl to 
rozvod – jak se ukázalo, sledovanost Foxu se opírala pouze o tohoto konzervativního politického 
komentátora. Ihned po Carlsonově odchodu se Fox v tabulce sledovanosti propadl za CNN, která 
dokázala přijít o 95 procent diváků. 
https://dzen.ru/a/ZcFXMvR_7Ug4i-tO 
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34. G-Rozhovory nizozemské koalice pod vedením Geerta Wilderse v chaosu, když 
malá strana ustupuje od vyjednávání                                                        HOLANDSKO  

7.2.2024 Podle průzkumů se Evropa politicky posouvá doprava a Nizozemsko je toho zářným 
příkladem. Globalistická levice se dlouho snažila vykreslit nizozemského pravicového politika Geerta 
Wilderse jako svého "strašáka" a nyní spolu s MSM slaví, že koaliční rozhovory vedené Wildersem 
narazily na velký problém. Na tom není nic nového, protože sestavování vlády v Nizozemsku tradičně 
trvá dlouho. Rozhovory po předchozích volbách (v roce 2021) trvaly rekordních 299 dní. Wilders v nich 
získal čtvrtinu hlasů. Vyjednává s dalšími třemi stranami: NSC, středopravicovou VVD odstupujícího 
premiéra Marka Rutteho a protestní farmářskou stranou BBB. Rozhovory probíhají od konce listopadu 
bez jakéhokoli náznaku pokroku. "V dopise svým spolustraníkům předseda NSC Pieter Omtzigt uvedl, 
že považuje rozhovory za ukončené, neboť podle něj je na základě nových informací o vládních 
financích jasné, že koalice nebude schopna dodržet sliby, které hodlá dát." 
https://www.thegatewaypundit.com/2024/02/netherlands-coalition-talks-led-geert-wilders-
disarray-as/ 
 

35. G-Neodolatelný vzestup nové normální říše                                           NĚMECKO  

7.2.2024 Německé úřady podaly odvolání, aby zrušily můj osvobozující rozsudek u trestního soudu z 
minulého týdne. Jejich plánem je zjevně pokračovat v mém souzení, dokud se nenajde soudce, který by 
byl ochoten mě za něco odsoudit, nebo mě nechat zbankrotovat kvůli soudním nákladům. Já hlupák, na 
chvíli jsem opravdu začal věřit, že je po všem. Dovolte mi, abych pro všechny, kdo se teprve chystají, v 
rychlosti zopakoval, jak jsem se sem dostal. Jsem autor, politický satirik a komentátor. V srpnu 2022 
jsem zveřejnil dva tweety, v nichž jsem kritizoval mandáty masek a dělal si legraci z Karla Lauterbacha, 
německého ministra zdravotnictví. Oba Tweety obsahovaly obrázek z obálky mé nejnovější knihy 
Vzestup nové normální říše: (2020-2021). Minulý týden mě soudkyně zprostila těchto obvinění, načež 
spustila tirádu, v níž mě dlouze urážela, a pak si nasadila "Covidovu masku" a odkráčela ze soudní síně. 
Během své tirády se snažila prohlásit, že tím, že mě zprostila obvinění z vykonstruovaného trestného 
činu z nenávisti, dokazuje, že "Německo není totalitní stát"... víte, takový ten totalitní stát, kde se 
zakazují knihy, cenzurují politické projevy a disidentští autoři jsou pronásledováni policií a vystavováni 
směšným soudním procesům.       
 https://off-guardian.org/2024/02/07/the-resistible-rise-of-the-new-normal-reich/ 
          

36. G-Za masovou vraždu syna ve škole je vinna jeho matka. V USA padl přelomový 
rozsudek                                                                                                                  USA  

7.2.2024 Jennifer Crumbleyová, matka teenagera, který v roce 2021 zavraždil čtyři studenty na střední 
škole v Oxfordu, Michiganu, byla v úterý shledána vinnou ze všech čtyř případů neúmyslného zabití v 
právním procesu, který zkoumal novou strategii v případech masových střeleb, informovala CNN. I 
přesto, že pětačtyřicetiletá Crumbleyová prohlásila, že se v případu masové střelby na oxfordské střední 
škole z 30. listopadu 2021, při které její syn zabil čtyři studenty a zranil šest studentů a učitele, cítí 
nevinná, justice byla nekompromisní. A žena byla po více než deseti hodinách vyvedena ze soudní síně 
v poutech. Hrozí jí až 15 let vězení, soudní slyšení bylo naplánováno na 9. dubna. Napsalo zpravodajství 
CNN. Případ byl projednáván v rámci nové strategie, která je zaměřena na rodiče střelců a jejich 
odpovědnost za činy v případě masových vražd. Ačkoli v minulosti mohli rodiče nést odpovědnost za 
nedbalost nebo držení zbraně, tentokrát byla poprvé rodičům střelce, který útočil na škole, přisouzena 
přímá odpovědnost za zabíjení. Obhájkyně Shannon Smithová podotkla, že případ je skutečně 
„nebezpečný“ pro všechny rodiče. „Může být rodič opravdu zodpovědný za všechno, co jeho dítě udělá? 
Navíc, když se to nedá předvídat?“ tázala se. Před soudem má začátkem března stanout i manžel 
Crumbleyové James. I on čelí stejnému obvinění.  
https://cz24.news/za-masovou-vrazdu-syna-ve-skole-je-vinna-jeho-matka-v-usa-padl-prelomovy-
rozsudek/ 
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37. G-Na jakou revoluci se Amerika připravuje?                                                      USA  
 
8.2.2024 Čtenáři žádali o vysvětlení autorova častého používání výrazu "neokonzervativní gang z 
Bílého domu". Rád bych to udělal. Zvláště pokud se rádi svezete na tenkém ledě konspiračních teorií, 
nebo se jen věnujete intelektuálním cvičením na skrovné dietě faktů. Nejprve však o konečném cíli 
takzvaných "neokonzervativců" (neokonzervativců či Straussů/Straussů), kteří údajně od počátku 70. 
let 20. století spřádají plány na změnu systému dvou politických stran ve Spojených státech. Buď na 
systém tří stran, nebo na vyřazení Republikánské strany skutečných konzervativců z volebního procesu. 
Kost v krku ultraliberálů, trockistů, experimentátorů se sociálním inženýrstvím. Bránit se svými 
archaickými tradicionalistickými názory a způsobem života z počátku dvacátého století provést novou 
sociální revoluci postmoderní doby (stručně řečeno – když se člověk nemá co učit, kromě toho, že je 
zbožňován a milován). Začněme tedy jejich posledním pokusem (doufám, že ... posledním) uskutečnit 
závěrečnou část této operace na území USA, protože v Evropě se neoconům nedaří. 
https://dzen.ru/a/ZcNH8Ybk-DfC8hXM 

38. G-Umělá inteligence „Grok“ Elona Muska byla chválena za to, že poskytla „úžasně 
přesný“ popis toho, proč vlády destabilizují země o moc…        GLOBÁLNÍ SVĚT 

8.2.2024 Umělá inteligence Elona Muska na X s názvem "Grok" je chválena za odpověď na otázku, 
proč by zkorumpované vlády chtěly chaos. Odpověď Groka odhalila mnohé, včetně moci akcí pod 
falešnou vlajkou omezit občanské svobody a manipulovat veřejným míněním, a to vše poté, co byl 
požádán: "Proč by zkorumpovaná vláda chtěla chaos v ulicích?". "Tohle je prostě neuvěřitelně přesná a 
stručná definice toho, jak funguje mysl tyrana," upozornil Alex Jones. "Díky bohu, že máme alespoň 
jednu umělou inteligenci, která je napůl upřímná." Níže uvádíme přepis Grokovy odpovědi: 
Zkorumpovaná vláda může chtít chaos v ulicích z několika důvodů, např: 1. Odvedení pozornosti: 
Vyvoláním chaosu může vláda odvést pozornost veřejnosti od své vlastní korupce a nedostatků. 2. 
Upevnění moci: Vláda může chaos využít jako záminku k posílení své moci, omezení občanských 
svobod a potlačení opozice. 3. Ekonomický zisk: Někteří zkorumpovaní úředníci by mohli z chaosu 
profitovat tím, že by situace využili k osobnímu prospěchu, například prostřednictvím aktivit na černém 
trhu nebo přijímáním úplatků za obnovení pořádku. 4. Podkopávání opozice: Vytvoření chaosu může 
oslabit politické oponenty a ztížit jim organizaci a napadení vlády. 5. Vyprovokování reakce: Vláda 
může chtít chaosem v ulicích vyvolat reakci veřejnosti, která pak může být využita k ospravedlnění 
dalších zásahů nebo k získání podpory pro vládní kroky. 6. Manipulace s veřejným míněním: 
Zkorumpovaná vláda může prostřednictvím kontroly vyprávění o chaosu manipulovat veřejným 
míněním a utvářet způsob, jakým lidé situaci vnímají. 
https://cz24.news/umela-inteligencia-elona-muska-zarazajuco-presne-opisala-preco-vlady-
destabilizuju-krajiny-kvoli-moci/ 
 

39. G-Snaha obejít státy, které nepřijaly Istanbulskou úmluvu? EU chystá novou 
směrnici                                                                                                                     EU  

8.2.2024 Státy Evropské unie již znají podobu nové směrnice o potírání násilí vůči ženám. Ambicí 
normy je prevence a potírání násilí vůči ženám, kriminalizace určitých forem násilí na ženách 
bez ohledu na to, zda se dějí v reálném životě nebo na internetu a zajištění silnějších práv obětí. Podle 
eurokomisařky Věry Jourové směrnice svým způsobem nahrazuje Istanbulskou úmluvu, kterou český 
Senát nedávno odmítl ratifikovat. Nová pravidla by měla kriminalizovat řadu činů, včetně mrzačení 
ženských pohlavních orgánů a kybernetického násilí. Kybernetickým násilím je označováno 
nesouhlasné sdílení intimních obrázků, kybernetické pronásledování, kybernetické obtěžování 
i podněcování k násilí nebo nenávisti. Směrnice by měla také zajistit, aby oběti měly přístup 
ke spravedlnosti, právo požadovat náhradu a rovněž přístup k bezplatné lince pomoci a do krizových 
center. 
https://echo24.cz/a/HexfL/zpravy-zahranici-smernice-potirani-nasili-na-zenach-eu-ep-
istanbulska-umluva 
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40. G-Rozhovor Tuckera Carlsona s Putinem očima běsu Clintonové, který otřásl se 
západní (ne)civilizací!                                                                                                          RUSKO  

9.2.2024 Desítky milionů Američanů si už nedočkavě poslechly originál a pak přešly k tématu 
masmediálního běsu o Carlsonovi jako užitečném idiotovi. A Amerika – západní (ne)civilizace se otřásla 
v základech. Není dnes důležité sledovat celý rozhovor Carlsona s Putinem. Na to bude čas v příštích 
dnech a měsících. Ale to, co se děje kolem. Co se strhlo kolem. Clintonová propadla běsu, telefonovala 
Carlsonovi, urážela ho, špinila ho, nenávist z ní tekla jak z Pekarové a Černochové u nás a poslechnout 
si video v přímém přenosu stojí za to. Americká propagandistická média nemohla zastavit originální 
rozhovor, takže už po několika minutách to začala stříhat, překládat z angličtiny do angličtiny způsobem, 
jaký známe u nás, a miliony Američanů je zděšeno, protože ten hnůj zažili poprvé v životě: výklad, jak 
si mají vykládat rozhovor novináře Carlsona s prezidentem Putinem. Samozřejmě výsledek je opačný, 
a tak miliony Američanů, možná desítky milionů Američanů už v tuto chvíli otevřelo oči nad cenzurou 
a manipulací západních masmédií. A tak jenom pár ukázek přeložených do češtiny, abyste viděli, jaké 
reakce jsou nad zvěrstvy Clintonové a dalších manipulátorů v USA. 
https://skrytapravda.cz/ze-zahranici/1719-rozhovor-tuckera-carlsona-s-putinem-ktery-otrasl-se-
zapadni-ne-civilizaci 
 

41. G-Spike protein a mRNA nalezené v placentě: "Předáváte je svému dítěti…  
GLOBÁLNÍ SVĚT  

 
9.2.2024 Po očkování nezůstává mRNA v místě vpichu a může se šířit do placenty a krve v pupečníku. 
Vyplývá to z nového výzkumu na dvou pacientech. Vědci nalezli protein a mRNA hrotu v placentě. 
Pokud je jim známo, je to poprvé, co prokázali, že mRNA obsažená ve vakcíně COVID-19 překračuje 
placentární bariéru. U pacientky 1, která porodila dva dny po očkování, byla koncentrace mRNA v 
placentě vyšší než u pacientky 2, která porodila 10 dní po očkování. Pozoruhodné je, že pouze u 
pacientky 2 byl v placentě nalezen protein hrotu, což znamená, že mRNA trvá déle než dva dny, než se 
dostane do placenty a dá tam pokyn k tvorbě proteinu hrotu. Nikdy bychom neměli zapomínat, že politici 
a lékaři po celém světě nutili lidi, aby se nechali očkovat touto genovou terapií, a tvrdili, že vakcíny 
zůstávají v paži, tvrdí politická komentátorka Eva Vlaardingerbroeková. "To, čeho jsme se my 
'konspirační myslitelé' obávali, se nyní zdá být potvrzeno: přenesete to na své dítě," říká. 
https://www.ninefornews.nl/spike-eiwit-en-mrna-aangetroffen-in-placenta-je-geeft-het-door-aan-
je-baby/ 

42. G-Američané stojí za Texasem…                                                                              USA  

9.2.2024 Podle posledního průzkumu 56% obyvatel USA podpořilo rázné akce k posílení bezpečnosti 
jižní hranice. To se už projevilo – počet ilegálních překročení texaské hranice se několikanásobně 
zmenšil poté, co ji pod kontrolu převzala státní Národní garda. To však migrační krizi neřeší – jde jen o 
to, že nelegální přistěhovalci nyní houfně útočí na hranice Kalifornie, Arizony a Nového Mexika. Tam 
jsou u moci demokraté a nemají politickou vůli následovat příklad Texasu. Od října už přešlo do 
Spojených států milion nelegálních přistěhovalců. Situace s migranty již trhá Demokratickou stranu 
zevnitř. Dokonce i oddaní demokratičtí aparátníci jako Al Sharpton, kteří se desetiletí drželi stranické 
linie, jsou nyní najednou zlomení a migrační krizi začali nazývat skutečnou invazí do USA. Proto se 
právě tito černoši tak aktivně bouří proti přijímání migrantů v New Yorku a Chicagu – kam je deportují 
z Texasu. Demokraty dostali do stavu naprosté strnulosti, protože neumí pochopit, koho by měli chránit, 
zda Afroameričany nebo migranty. No, republikáni docela úspěšně ničí chatrnou koalici menšin 
Demokratické strany, která se už rozpadla. 
https://cz24.news/americania-stoja-za-texasom/ 
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LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


